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Vážení členové akademické obce,
vážené kolegyně a vážení kolegové,

v pátek jsem se na pozvání paní děkanky Kolegar účastnil "kalibračního jednání" Umělecké rady DF JAMU. Velmi jsem ocenil její nové
složení, většina z dvaceti čtyř členů jsou externisté, ze značné části z neakademického prostředí, tedy “z praxe". Hned na prvním,
ustavujícím zasedání se potvrdilo, jak přínosné to může být.

Hlavní bod programu tříhodinového jednání bylo projednání anotace záměrů akreditací čtyř studijních programů, včetně
kombinovaného doktorského studia v anglickém jazyce. Fundovaná debata pojmenovala několik slabých míst celého konceptu,
otázky, ke kterým je třeba se ještě vracet. Nic to nemění na základní shodě všech přítomných: Jde o promyšlenou, evoluční a
nutnou změnu, která přímo a efektivně reaguje na požadavky našich studujících a absolventů.

Podmínkou pro realizaci těchto ambicí je vyřešení prostorových problémů naší školy. Jak víte, velmi intenzivně o tom již několik
měsíců jednám s představiteli města Brna i Ministerstva školství. Do června tohoto roku představíme akademické obci (a všem
akademickým orgánům) možné řešení.

Pěkné čtení 

MgA. Petr Michálek
rektor JAMU

Úvodník



Rozpočet na rok 2025 - v procesu
V úterý minulý týden zasedala Ekonomická komise. 

Závěry?

Komise prošla prvotní podklady k rozpočtu JAMU na rok 2025 a vyžádala si
ujasnění některých položek (jako např. výše nákladů na IS JAMU, prověření
některých položek FRIM jejich předkladateli, apod.). Další zasedání je
plánováno na příští týden, 20. 2. 2025. V případě odsouhlasení návrhu, bude
rozpočet postoupen k projednání na kolegiu rektora (3. března) a následně
na zasedání Akademického senátu. 
Základní změna oproti loňskému rozpočtu? Náš návrh počítá s navýšením
osobních nákladů o částku 37,6 mil. Kč.



Na zítřejším jednání Poslanecké sněmovny je první bod programu jasný: novela
Zákona o vysokých školách. Bude to pro nás zásadní den, protože se dozvíme
nejenom to, co prošlo (doufám, že tzv. hlídačkovné - stipendium pro podporu
studia rodiče, který je příjemcem rodičovského příspěvku - v navrhované podobě
ne), ale zjistíme i datum účinnosti toho kterého bodu (má-li například vzniknout
nová akreditační agentura, je pro náš vnitřní proces nových akreditací zásadní,
zda a v jaké podobě bude platné tzv. přechodné období).

Klíčovou změnou pravděpodobně bude, že se přinejmenším části doktorských
studentů studujících v prezenční formě studia citelně zvýší příjmy. 

Detaily osobně probereme v rámci dvoudenního zasedání České konference
rektorů, které se tento týden koná v Ústí nad Labem. 

Schvaluje se hřiště, na kterém budeme hrát

Foto: psp.cz



V pátek jsem se na náměstí Svobody zúčastnil shromáždění SLOVENSKO JE EURÓPA. Akci organizovali Slováci a Slovenky žijící v
Brně ve spolupráci se spolkem Brnenská kaviareň a s občanským sdružením Mier Ukrajine. 

Ve svolávací preambuli stálo: “Teraz je čas, aby sme sa spojili a bránili slobodu, ktorá je základom nášho členstva v západných
štrukturách. Ak sa necháme zatlačiť do izolácie a zradíme naše európske hodnoty, stratíme všetko. Dnes je našou najväčšou
zbraňou odvaha a jednotnosť.”

Považuji za důležité v tomto kontextu naplňovat naši “třetí roli univerzity” - službu společnosti, přímé společenské působení. I proto
jsem před časem natočil podcast s odvolaným ředitelem Slovenského národného divadla, Matějem Drličkou, který o spolupráci
Slováků a Čechů hovoří velmi otevřeně.

Slovensko je Európa 

https://www.facebook.com/events/1593488038003853
https://youtu.be/Q5WKO28HzhE


MŠMT zveřejnilo částky, které letos přidělí na specifický výzkum,
tedy na výzkumné projekty studentů doktorského a
magisterského studia. 
JAMU letos dostane 1.165.429 Kč, které budou podobně jako v
minulých letech rozděleny na polovinu mezi fakulty. 

Poznámka: Z dlouhodobého hlediska JAMU vykazuje pokles
přidělené částky (2014: 1.927.000 Kč, 2025: 1.165.429, pokles
39,52 %) nejvyšší ze všech uměleckých vysokých škol (AMU: -11,71
%, UMPRUM: +111,43 %, AVU: +26,48 %) i v porovnání s velkými
univerzitami (MUNI: -1,92 %, UK: -10,74 %).
Nicméně specifický výzkum bude letos pravděpodobně zrušen
novým zákonem o podpoře výzkumu a zatím nevíme, jak to bude
dál v dalších letech (nejspíš ale obdobnou částku dostane JAMU
přímo a bude na nás, jak s ní naložíme).

Studentská grantová soutěž - jakou má budoucnost?

Čeká nás proto důležitá debata o budoucnosti této studentské grantové soutěže.
Mimochodem, na Divadelní fakultě je vyhlášeno druhé kolo letošní soutěže, takže se se svými projekty ještě můžete přihlásit.

Foto: df.jamu.cz

https://msmt.gov.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/vysledky-vyzvy-k-podani-zadosti-o-poskytnuti-ucelove-podpory-2


Název Počet ks

Bohuslav Martinů a Brno. Ke světovým a československým
premiérám jevištních děl skladatele

106

Kníže herectví. Divadelní herec Ladislav Lakomý (1931-2011) 100

Projektové řízení. Eventy profesionálně 85

Dějiny hudby 75

Praktický výzkum 72

Metodika zpěvu, 2. vyd. 72

Dějiny klavírního umění. Vývoj klavírní tvorby od počátků po
současnost

57

Divergent Conduction. Systém dirigentských gest autorského
ansámblu "Divergent Connections Orchestra" v kontextu
současné improvizované hudby

51

Dějiny kytary s přihlédnutím k literatuře nástroje, 4., rozšířené,
doplněné a opravené vydání

46

Chameleon aneb Josef Fouché. Anylýza inscenace a rekonstrukce
představení Divadla na provázku

46

Hudba 20. století, 3. vyd (JAMU) 44

Rok
Alespoň 1 kus (z 361 titulů

celkem)
Celkem prodaných knih Celkem objednávek Tržby (včetně DILIA)

2024 212 1943 422 331.061,-

2023 179 2060 525 344.572,-

2022 173 1647 413 291.914,-

Se zájmem jsem si přečetl poslední zápis ze zasedání Ediční rady. Vzhledem k obtížím spojeným s rekonstrukcí IVU centra Astorka
jsou čísla prodeje našich publikací  příznivá:

Zde je seznam nejprodávanějších titulů:

Děkuji pracovníkům Nakladatelství JAMU za jejich práci. Členky a členy akademické obce pak prosím o sdílení našeho e-shopu na
sociálních sítích. Máme nejen odborné veřejnosti co nabídnout i v tomto ohledu. 

PS: Současně byla projednána i novela Směrnice o ediční činnosti JAMU. Nyní bude dokument připomínkován a finalizován.

Bohuslav Martinů vyhrál

https://is.jamu.cz/auth/do/jamu/doc/5499/_sk_/edr_jamu/ER_JAMU_-_zapis_-_2025-01-23.pdf
https://www.jamu.cz/organizacni-struktura/nakladatelstvi-jamu/


Napište přímo mně!

Zápisy z kolegia rektora v tomto i předešlém akademickém roce.

Zápisy z porad vedení.

Všechna čísla periodika 3 MINUTY.

sazba: Jan Pohořelický, grafické prvky: Canva
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